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Írásbeli választ igényl ő kérdés !

dr. Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy űlésrő l szóló 2012 .
évi XXXVI. törvény 42 . (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ő l
szóló 46/1994 . (IX. 30.) OGY határozat 91 . §-ára kérdést kívánok benyújtani dr. Pintér
Sándor belügyminiszterhez

„Az Izsáki Rendőrőrsön történtek nem ismétlődhetnek meg! ”

címmel, amelyre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

Az egész ország megdöbbenve értesült arról, hogy április 8-án kora este a gyanú szerint a z
eljáró rendőrök bántalmazásának következtében elhunyt egy Izsáki Rendőrőrsre előállított
férfi . A rendőrség honlapján megjelent sajtóközlemény szerint Papp Károly országo s
rendőrfőkapitány tényfeltáró vizsgálatot folytat az ügyben, és biztosították a közvéleményt ,
hogy az „Izsáki Rendőrőrsön történtek nem ismétlődhetnek meg”.

Kérdezem tisztelt Miniszter Urat, hogy lezárult-e már az országos rendőrfőkapitány által
megindított vizsgálat? Ha igen, kérem, tájékoztasson annak eredményér ől! Ha nem kérem,
tájékoztasson mikorra várható a vizsgálat befejezése !

Megítélésünk szerint ez az ügy sokkal súlyosabb annál, hogy az csupán rend őrszakmai
kérdéséként kezelve egy bels ő vizsgálattal megnyugtatóan lezárható lenne . Még az Önök
kormányának tevékenységével szemben igen kevéssé kritikus, a kormánypártokka l
köztudottan szimpatizáló polgári napilap, a Magyar Nemzet április 17-ei számána k
publicisztikája is nagyon egyértelműen mutat rá e döbbenetes bűncselekmény valód i
jelentőségére : „Nem az érték a lényeg, de az izsáki láncfűrész mégiscsak annak a fokmér ője ,
hogy egyes rendőrök miként vélekednek más emberek életéről, szabadságáról. Közülük kette n
halálra vertek egy megbilincselt embert . Nem lehet kétségünk: Bara József története csa k
azért váltott ki vihart, mert nem élte túl a kihallgatását . Ne legyenek illúzióink, a különfél e
módszerekkel elkövetett kényszervallatások mindennaposak, csak döntő részükre sohasem
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derül fény. Az izsáki láncfűrész mérföldkő lehet: nagy lehetőség a magyar rendőrségnek arra,
hogy kivesse soraiból az ott még megbúvó pribékeket. " (Csibra Tibor: Az izsáki láncfűrész)

Miniszter Úr azonban a mai napig nem szólalt meg ebben az ügyben! Ezért kérdezem, mikor
várható világos, egyértelmű miniszteri nyilatkozat a kényszervallatás elítélésér ő l, az áldozat
családjának megkövetéséről, valamint a hasonló esetek megelőzése érdekében foganatosítot t
intézkedésekrő l?

Kérem, tájékoztasson, milyen tanulságokat állapítottak meg, e döbbenetes és mélyen
elítélendő esettel összefüggésben! Milyen intézkedéseket tettek, illetve tesznek anna k
érdekében, hogy az Izsáki Rend őrőrsön történtek valóban soha ne ismétl ődhessenek meg? A
hasonló esetek megel őzése, a kényszervallatások végrehajtását elősegítő , illetve elleplezését
lehetővé tevő szituációk kialakulásának teljes kizárása érdekében végeznek, illetve végeztek- e
az egész rend őri állományra, valamint a rend őriségi eljárások rendjére vonatkozó átfog ó
vizsgálatot, elemzést, értékelést ?

Bizonyára Miniszter Ur is egyetért azzal az állásponttal, hogy az Allam legalapvet őbb
erkölcsi kötelessége az elhunyt személy családjáról való gondoskodás, ha a nevében eljár ó
hivatalos személyek megbocsáthatatlan, szándékos magatartása okozta egy ember halálát .
Ezért kérdezem tisztelt Miniszter Urat, gondoskodtak-e, és ha igen, milyen formában az
elhunyt családjáról ?

Budapest, 2013 . április 17 .

dr. Harangozó Tamás

Magyar Szocialista Párt
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